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     Protokół Nr VII / 2007  

 

z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 19 czerwca 2007 r. 

 

 Początek sesji - godz. 9.00     zakończenie - godz. 15.15   

 

 

Radni obecni : 

 

      1.   Konieczny Janusz  
2. Dębski Janusz  
3. Niemiec Wojciech       
4. Krzysztof Tomków     
5. Kuzianik Alicja    
6. Malik Adam     
7. Małek Janusz        
8. Michalski Edward     
9. Mindur Andrzej         
10. Ołowiańczyk Zygmunt     
11. Stączek Ryszard      
12. Szajna Anna         
13. Trygar Krystyna  
14. Węgrzyn Maria  

      15. Gierad Alfreda 
 

 
Ponadto w sesji uczestniczyli : 

- Komendant Powiatowy Policji w Sanoku   - Pan Krzysztof Guzik 
- St. kpt.Powiatowej Państwowej 
  Straży Pożarnej w Sanoku      - Pan Piotr Królicki 
- Kierownik Posterunku Policji w Zarszynie   - Pan Wojciech Uczeń  
- Wójt Gminy  Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 
- Zastępca Wójta Gminy     - Pan Zbigniew Dec 
- Skarbnik Gminy      - Pani Teresa Pawłowska 
- Radca prawny       - Pani Agata Kustra Frączek  
- Radni Rady Powiatu Sanockiego 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy 
- Sołtysi 
 

 
Porządek sesji :   

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie poprawek i  uwag  do protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

uchwał Rady Gminy Zarszyn. 
6. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn. 
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7.  Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w Gminie Zarszyn. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zarszyn na 2007 r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Strategii rozwiązywania problemów społecznych 
    w Gminie Zarszyn”. 
10. Podjęcie  uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze przetargu 
     zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zarszyn. 
11.Podjęcie uchwały w sprawie zakupu na własność Gminy Zarszyn nieruchomości  
     gruntowej położonej w Zarszynie. 
12.Ocena realizacji zadań  inwestycyjnych ujętych w wieloletnim programie. 
13. Wolne wnioski i zapytania. 
14.Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
15.Zakończenie sesji.  
 
 
Ad. 1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny , który powitał 
zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
 
Ad. 2 . Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny włączył do porządku obrad projekt 
uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr VI/36/2007 Rady Gminy Zarszyn z dnia 20 kwietnia 2007r 
w sprawie uchwalenia Regulaminu określającego wysokośc stawek  i szczegółowe warunki 
przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania                       
i wypłacania  wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, 
wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród i inne świadczenia wynikające ze stosunku pracy 
nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Zarszyn.  
 
Natomiast na wniosek Wójta Gminy Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał 
pod głosowanie przyjęcie do porządku obrad dwóch dodatkowych projektów uchwał:  
- w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Rzeszowie. 
Poddany   pod głosowanie wniosek Wójta radni przyjęli większością głosów. Za jego podjęciem 
głosowało 14 radnych , 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
- Natomiast włączenie do porządku obrad projektu  uchwały w sprawie przyjęcia Planu Rozwoju 
Miejscowości Długie radni podjęli jednomyślnie. 
 
Uchwały te będą  realizowane począwszy od pkt. 13 porządku obrad. 
 
Ad. 3.  Do protokołu z poprzedniej sesji  nie wniesiono uwag i poprawek. . 
 
Ad. 4. W interpelacjach głos zabrała: 
 
- Radna Alfreda Gierad w swoim wystąpieniu podkreśliła , że jest zaniepokojona  nadmiernym   
wyzbywaniem się majątku gminy. Jej zdaniem sama argumentacja , że zebranie wiejskie zgadza się 
na sprzedaż danej nieruchomości jest zbyt mała. Dodając, iż przeciętny mieszkaniec w danej wsi 
nie ma obowiązku posiadania perspektywicznej wizji rozwoju swojej miejscowości , jak i pomysłu 
co z tym mieniem gminnym  zrobić,  natomiast  obowiązek taki ciąży na władzach samorządu. 
Następnie radna skierowała do Wójta trzy zapytania następującej treści :  czy ta chęć wyprzedaży 
majątku gminnego nie jest w sprzeczności z wizją rozwoju naszych sołectw , czy jest to działanie 
planowe  wynikające z realizacji jakiegoś planu czy działanie na krótką metę , by jedynie pozyskać 
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środki do budżetu lub jak zaznaczyła radna „ brutalnie mówiąc nie ma pomysłu to najlepiej 
sprzedać” i  zapytała także w oparciu o jaką bazę  majątkową  będziemy realizować strategię 
rozwiązywania problemów społecznych  np. zakresie ewentualnego tworzenia mieszkań socjalnych,  
placówek dziennego  pobytu ludzi starszych i  niepełnosprawnych.  
 
Ad. 5. Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie 
między sesjami w tym z realizacji uchwał Rady Gminy.  
Sprawozdanie to stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 6. Informację o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn złożył Kierownik  
Posterunku Policji w Zarszynie Pan Wojciech Uczeń. Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
 
W dyskusji głos zabrali :  
             
- Radny Ryszard Stączek złożył na ręce Kierownika Komisariatu Policji podziękowanie  za 
skutecznie podejmowane działania  prewencyjne ,  co czyni naszą gminę bezpieczniejszą dodając  
jednocześnie,   iż Policja zarszyńska jest coraz bardziej widoczna na gminnych drogach. W dalszej 
wypowiedzi radny zwrócił uwagę na nagminne niszczenie  znaków drogowych , które zagraża 
bezpieczeństwu publicznemu i poprosił o skuteczne przeciwdziałanie temu zjawisku. 
Radny zwrócił również uwagę na krążące pogłoski o likwidacji Komisariatu Policji w Zarszynie, 
stwierdzając że na terenie Zarszyna od zawsze była siedziba  Milicji, a obecnie  Policji, dodając  
przy tym  iż  przeniesienie siedziby Komisariatu Policji do Gminy Besko negatywnie wpłynie na 
morale mieszkanców naszej gminy. W związku z tym zwrócił się z prośbą do Komendanta 
Powiatowego Policji w Sanoku o zwiększenie obsady Komisariatu Policji w Zarszynie i nie 
zabieranie jej z Zarszyna do Gminy Besko.  
 
- Komendant Powiatowy  Policji w Sanoku Pan Krzysztof Guzik udzielając  odpowiedzi powiedział 
między  innymi , że z dniem 31 grudnia br. kończy się umowa z Podkarpackim Bankiem 
Spółdzielczym O/ Zarszyn  na wynajem lokalu dla Policji w Zarszynie. Po oględzinach 
instniejących obiektów komunalnych i przeprowadzonych rozmowach  z władzami Gminy Zarszyn 
nie wygospodarowano odpowiedniego pomieszczenia dla Policji w Zarszynie. Natomiast Gmina 
Besko zaoferowała cztery pomieszczenia w nowobudowanym budynku Urzędu Gminy i to skłoniło 
kierownictwo Policji do podjęcia takiej decyzji. W toku dalszej wypowiedzi  Komendant  stwierdził 
iz chciałby aby na terenie każdej gminy miała miejsce siedziba Komisariatu Policji i zaapelował do 
Wójta Gminy  o dalszą pomoc w pozyskaniu odpowiedniej  siedziby w centrun Zarszyna,  a nie na 
obrzeżach. Następnie Komendant Policji zwrócił uwagę na  występujące w strukturze Policji 
wakaty i brak chętnych do pracy jednocześnie dodając, że  na wsi jest mniejsza przestępczość niż w 
miastach.. Kończąc wypowiedż Komendat zwrócił się z prośbą radnych i sołtysów aby w miarę 
możliwości rozmawiać z młodzieżą, by nie niszczyli znaków drogowych i jednocześnie zobowiązał 
Komendanta Policji w Zarszynie do skuteczniejszego przeciwdziałania tym wykroczeniom. 
 
- Radna Krystyna Trygar zapytała Komendanta dlaczego Policja nie skrzystała z oferty wynajmu 
dla potrzeb  Komisariatu Policji pomieszczeń w budynku byłej weterynarii na Posadzie 
Zarszyńskiej oraz wyremontowanego prywatnego budynku obok Urzędu Gminy. 
 
- Komendant Powiatowy Policji w Sanoku odpowiedział, że budynek byłej lecznicy wet. na 
Posadzie Zarszyńskiej wymaga kapitalnego remontu , gdyż jest zniszczony,  zawilgocony, ponadto 
jest znacznie oddalony od centrum Zarszyna i dlatego z niego zrezygnowano.  Natomiast 
wyremontowany prywatny budynek w centrum Zarszyna  nie spełnia odpowiednich wymogów 
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sanitarnych , BHP  dla urządzenia Komisariatu Policji w Zarszynie. 
 
- Zastępca Wójta Pan Zbigniew Dec w uzupełnieniu wypowiedzi oznajmił, że po spotkaniu                     
z Zastępcą Komendanta Wojewódzkiego stanowisko rady było aby zadaptować budynek byłej 
lecznicy wet. na posterunek policji. Co do odległości w dziejszych czasach to nie jest żaden 
argument. Ponadto Zastępca Wójta poinformował, że zadniem gminy jest ochrona ładu i porządku 
publicznego, natomiast finansowanie policji jest w gestii MSW. Na dzień dzisiejszy na terenie 
Zarszyna wprawdzie nie ma odpowiedniego pomieszczenia dla policji , a wyremontowanie 
budynku w Posadzie Zarszyńskiej, który jest  majątkiem gminy rozwiązałoby ten problem. 
 
- Komendant Powiatowy Policji w Sanoku odpowiedział, że jak znajdą się odpowiednie 
pomieszczenia nawet i na Posadzie Zarszyńskiej to będzie się starał , aby w Zarszynie był 
Posterunek Policji. 
 
- Radny Krzysztof Tomków zwrócił uwagę, że jego zdaniem postępowanie Komisariatu Policji w 
Bukowsku doprowadziło do powstawania konfliktów pomiędzy żyjącą  wcześniej w zgodzie 
młodzieżą wsi Pielnia i Nadolany z gminy Bukowsko, gdzie radny zauważa, iż policjanci z 
Bukowska stroniczą za mieszkańcami Nadolan. Ponadto radny nadmienił iż policjanci powinni  
interweniować w sposób rozsądny , nie doprowadzać do agresji wsród młodzieży i być dla nich 
autorytetem.. 
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk podziękował Kierownikowi Policji w Zarszynie za prowadzone 
działania profilaktyczne na terenie gminy i obsługę meczy piłkarskich w Pielni. Radny dodał 
jednocześnie  , iż współpraca z Komisariatem Policji w Zarszynie układa się w sposób właściwy, 
czego nie można powiedzieć o Komisariacie Policji w Bukowsku. 
 
- Komendant Powiatowy Policji w Sanoku  wyjaśnił, że policjant na miejscu ocenia sytuację 
sporządza wniosek i natomiast Sąd stosuje kary.  Policja nie odpowiada za wychowywanie 
młodzieży , a przepisy są jednakowe dla wszystkich . Sprawdzi ile było sporządzonych wniosków                         
o ukaranie młodzieży z Pielni i czy były zasadne , odpowiedź prześle do Rady Gminy. 
 
- Radny Janusz Dębski zauważył , że brak Posterunku Policji w Zarszynie jest błędem w dłuższej 
perspektywie czasu. Będzie to niższe poczucie bezpieczeństwa wsród mieszkańców,  a wzrośnie 
bezkarność wśród młodzieży wracającej z dyskotek. Prosi o weryfikację tego stanowiska                         
i pozostawienie Posterunku Policji w Zarszynie  tym bardziej , że  jest dobra wola Wójta                           
o przeznaczeniu lokalu mienia komunalnego w Posadzie Zarszyńskiej. Radny wyraził nadzieję,                          
iż być może  w przyszłości  będzie można pozyskać dodatkowe środki i na ten cel. Na zakończenie 
wypowiedzi radny jeszcze raz poprosił,  aby Komisariat Policji nadal  znajdował się na terenie 
Gminy Zarszyn. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny powiedział, że na tej sesji nie da się wyłonić 
ostatecznego stanowiska w przedmiotowej sprawie. W toku dalszej wypowiedzi Przewodniczący 
Rady stwierdził, że jest tradycją , iż w Zarszynie od zawsze był Posterunek Policji , a teraz siedzibę 
tę przenosi się  do mniejszego środowiska, gdzie jak zauważył Przewodniczący działania 
operacyjne mogą być spowolnione.  W kwestii wypowiedzi Komendanta Powiatowego Policji iż 
MSWnie ma funduszy na remont pomieszczeń dla  potrzeb Komisariatu Policji w Zarszynie i zadał 
pytanie co było , gdyby nie było konkretnej inicjatywy ze strony Beska jak i Zarszyna czy wtedy 
nie było by Policji na terenie tych dwu gmin. 
 



5 

- Komendat Powiatowy Policji w Sanoku odpowiedział, że jego stanowisko jest jasne, mówiąc ,że 
jak  będą odpowiednie  pomieszczenia   będzie  na terenie Gminy Zarszyn Komisariat Policji. 
Natomiast odpowiadając na zapytanie Przewodniczącego Rady Gminy gdyby nie było takich 
propozycji ze strony Gminy Besko i Zarszyn to wówczas policjanci zostali by przeniesieni do 
Sanoka. Na dzień dzisiejszy nie ma w policji żadnych własnych środków finansowych na 
utworzenie Komisariatu Policji na terenie Zarszyna. 
 
- Wojt Gminy Pan Andrzej Betlej na zakończenie tego tematu przedstawił pokrótce rozważane od 
ubiegłego roku możliwości  zaadaptowania pomieszczeń  dla siedziby Posterunku Policji w 
Zarszynie. Mówiąc, że brane były  pod uwagę możliwości rozbudowy Remizy OSP w Zarszynie , 
budowy budynku na działce naprzeciwko PBS w Zarszynie, były już wstępne ustalenia lecz ze 
strony policji nie podjęto dalszych działań. Pan Wójt powiedział także , iż w ramach dobrej 
współpracy Urząd  Gminy pomagał wyposażyć obecny Posterunek Policji w podstawowy sprzęt 
biurowy. Pan Wójt zaznaczył , że raz jeszcze podejmie rozmowę z Komendantem Wojewódzkim i 
Powiatowym Policji i stwierdził, że cieszy się iż  Pan Komendant zdeklarował się że jak zostaną 
przygotowane odpowiednie pomieszczenia to w Gmine Zarszyn będzie Komisariat Policji. Ponadto 
Wójt poinformował, że w celu poprawy bezpieczeństwa publicznego będzie prowadzona budowa 
chodnika wzdłuż drogi krajowej Nr 28 z  Zarszyna do Nowosielec. 
 
- Komendant  Powiatowej Policji w Sanoku podziękował za dotyczasową współpracę z Wójtem               
i Radą Gminy  stwierdzając jednocześnie , że nie przenosi  policjantów do Sanoka będą niedaleko          
w Besku  będą również  pełnić służbę w Zarszynie,   analizowane będzie  każde przestępstwo jeżeli 
będzie  źle się działo to wtedy będą próbować temu zaradzić. Ponadto Pan Komendant 
poinformował, że raz jeszcze uda się do Wojewódzkiej  Komendy Policji w Rzeszowie , gdyż jego 
poprzednik nic mu nie przekazał o wspomnianych przez Wójta  planach przygotowywania 
pomieszczeń dla Komisariatu Policji w Zarszynie.  W wieloletnich  planach inwestycyjnych 
remontowych Powiatowej Komendy Policji  planowany jest tylko remont Komisariatu Policji w  
Komańczy  i Bukowsku,  natomiast nie ma żadnej wzmianki o Zarszynie.   
 
Ad. 7 . Informację o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego złożył Gminny Komendant OSP                
w Zarszynie Pan Krzysztof Tomków.  Informacja stanowi załącznik do  protokołu.  
 
- Radny Ryszard Stączek zaznaczył, że dobrze się stało iż pod obrady wspólnie znalazły się ocena 
stanu bezpieczeństwa publicznego i p.poż. dodając przy tym, że  te dwie jednostki paramilitarlne 
wspólnie się zazębiają. Radny zwrócił się z prośbą do przedstawiciela Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej o interwencję w Starostwie Powiatowym,  by przy wykaszaniu poboczy usuwać z 
nich pokosy traw,  gdyż ta wysuszona  staje się zarzewiem powstawania pożarów,  co miało miejsce 
nie tak dawno na granicy Jaćmierza i Wzdowa. 
 
- Radny i Prezes Zarządu Gminnego OSP w Zarszynie Pan Janusz Dębski podziękował Wójtowi i 
Wysokiej Radzie za dotychczas przyznawane w budżcie gminy środki na działalność jednostek 
OSP na terenie gminy. W dalszej wypowiedzi Pan Prezes poprosił by przy konstruowaniu budżetu 
na 2008 r uwzględnić środki na dalsze wyposażenie strażaków w atestowane ubrania ochronne  tak 
aby wyjeżdżający do akcji strażacy czuli się bezpieczenie. 
 
- Radny Wojciech Niemiec powiedział ,  że w jednostce OSP w Bażanówce jest wyszkolonych 23 
druhów , a obecnie pozostało ich 10  gdyż pozostali wyjechali do pracy za granicę. Następnie 
zwrócił się z prośbą  do przedstawiciela Państwowej Powiatowej Straży Pożarnej w Sanoku                        
o przeprowadzenie szkolenia nowych  druhów  w   jednostce  OSP w Bażanówce, tak aby mogli 
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bezpiecznie uczestniczyć w akcji ratowniczej. Poprosił także by w miarę możliwości stworzyć do 
ubezpieczenia strażaków,  listę bezimienną.  
 
- Gminny Komendant OSP w Zarszynie, radny  Krzysztof Tomków podziękował za bardzo dobrą 
współpracę z Państwową  Powiatową Strażą Pożarną w Sanoku, za życzliwą pomoc wynikającą z 
realizacji zadań w zakresie bezpieczeństwa p.poż. 
 
-  Prezes Zarządu Gminnego OSP w Zarszynie,  radny Janusz Dębski poprosił o dopilnowanie 
jesiennego terminu przeprowadzenia na terenie gminy drugiego etapu szkoleń strażackich. 
 
- St.kpt. Państwowej Powiatowej Straży Pożarnej w Sanoku Pan  Piotr Królicki pogratulował, że 
Gmina Zarszyn stoi ochotniczymi strażami pożarnymi prężnie działającymi. z czego trzy są 
włączone do  Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśniczego.  W toku dalszej wypowiedzi Pan 
Królicki ze swojej strony podziękował wszystkim strażakom ochotnikom za ich pełne 
zaangażowanie w działaność na rzecz ochrony p.poż. Następnie pokrótce przedstawił ważniejsze 
priorytety nowej kadencji struktur związkowych między innymi : umundurowanie i ochrona 
osobista strażaka ochotnika prosząc,  aby propozycje te były uwzględniane w budżecie gminy.  
Szkolenia podstawowe i specjalistyczne, w/g harmongranu w gminie Zarszyn szkolenia strażaków 
będą realizowane na wiosnę przyszłego roku. Kolejnym priorytem jest aby jednostki OSP spoza 
Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśniczego posiadały sprawną łączność. 
Odnosząc się do wypowiedzi radnego Ryszarda Stączka w sprawie uprzątnięcia w przydrożnych 
rowach pokosów skoszonej trawy odpowiedział, że obowiązkiem wykonawcy jest dopilnowanie by 
nie dopuszczać do zaistniałej sytuacji, jeżeli trzeba będzie to PPSP w Sanoku  będzie w tej sprawie 
monitować.  
Radnemu Wojciechowi Niemcowi odpowiedział, że niestety ubezpieczenia strażaków mogą być  
tylko imiennie i i nic nie można w tym względzie zmienić , a to są  kolejne koszty dla budżetu 
gminy.  
 
- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej podziękował za dobrą współpracę z Państwową Powiatową 
Strażą Pożarną w Sanoku  podkreślajac jednocześnie ,  że w razie jakiegokolwiek zagrożenia 
zawsze możemy liczyć na pomoc strażaków ochotników. 
 
Przewodniczący ogłosił 20 minutową przerwę.  
 
Ad. 8. Po wznowieniuu obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył 
dyskusję  nad projektem uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2007 r.  
  
- Skarbnik Gminy Pani Teresa Pawłowska omówiła szczegółowo po stronie dochodów i wydatków 
projekt zmian  budżetu gminy na 2007 r. 
 
Pani Skarbnik zaznaczyła, że do budżetu wprowadzono nowe zadanie „ Remont szatni i boiska 
sportowego w Długiem”. Natomiast , jeżeli podjęta zostanie uchwała o zaciągnięciu kredytu na 
rozbudowę oczyszczalni ścieków Zarszynie to możliwości kredytowe gminy zostaną już 
wyczerpane.  
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krytyna Trygar  
oznajmiła, że Komisja większością głosów pozytywnie zaopiniowała projekt zmian budżetu na 
2006 r przy 6 radnych obecnych na Komisji, 1 radny był przeciw. Przewodnicząca Komisji 
zaznaczyła, że analizowane projekty zmian w budżecie są  niezbędne do prawidłowego 
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funkcjonowania gminy i  realizacji inwestycji. Deficyt budżetowy gminy jest duży , więcej 
kredytów nie można zaciagać, a koniecznością jest rozbudowa oczyszczalni scieków i tu trzeba 
będzie  liczyć jedynie na środki z zewnątrz.  
 
- Radny Adam Malik stwierdził, że jest mocno zaskoczony tym , iż do budżetu gminy zostało 
wprowadzone  nowe  zadanie pn.” Remont boiska sportowego i szatni w Długiem” natomiast trzy 
sołectwa Jaćmierz, Jaćmierz Przedmieście i Posada Jaćmierska już kolejny rok ubiegają się o 
wybudowanie boiska sportowego w Jaćmierzu.  Radny zapytał jednocześnie,  czy  jest 
kiedykolwiek planowana budowa  boiska sportowego w Jaćmierzu. 
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zapytał o dalsze  plany związane z  budową kanalizacji                             
i wodociagów  w gminie Zarszyn. Poprosił Wójta  o  udzielenie bliższej  informacji o 
priorytetowym zadaniu jakim będzie  rozbudowa  oczyszczalni ścieków w Zarszynie pytając , czy 
zaciągnięcie kredytu na to zadanie nie zablokuje realizacji inwestycji w innych miejscowościach. W 
dalszej wypowiedzi radny  w imieniu własnym jak i zawodników sportowych z miejscowości 
Pielnia wyraził niezadowolenie , że w budżecie gminy na 2007 r nie znalazły się większe środki na 
budowę szatni sportowej w Pielni uważajac, że realizację tego zadania powinna być  potraktowana  
w znacznie poważniejszy sposób. 
 
- Radny Janusz Dębski zapytał, czy rozpoczęcie rozbudowy oczyszczalni ścieków w Zarszynie                
z kredytu nie ograniczy możliwości pozyskiwania środków unijnych na tę inwestycję. 
 
- Radny Krzysztof Tomków stwierdził, iż  nie neguje potrzeby wykonania remontu boiska 
sportowego i szatni w Długiem i jednocześnie zapytał dlaczego do Sektorowego  Programu 
Operacyjnego ujęto jedynie do realizacji boisko sportowe w Długiem,  a nie  jeszcze dodatkowo w 
innych miejscowościach gminy. 
 
- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej wyjaśnił, że przy pozyskiwaniu środków unijnych trzeba 
podejmować decyzje „dosłownie z dnia na dzień”. Wójt przypomniał,  że  trakcie  remontu  płyty 
boiska sportowego w Zarszynie była mowa o tym, że jak pojawią się możliwości pozyskania 
dodatkowych środków do budżetu to w pierwszej kolejności będzie przeprowadzony remont płyty 
boiska sportowego w Długiem. Następnie Wójt przedstawił jakie, podjęto działania w kierunku 
złożenia  wniosku do Sektorowego Programu Operacyjnego. Ponadto Wójt dodał iż nasza gmina 
juz skorzystała z tego „Programu” w ramach którego zeralizowano budowę” Boisk sportowych w 
Posadzie Zarszyńskiej”. Podjęta została  decyzja o ponownym złożeniu wniosku o przystąpieniu  do 
tego Programu. Decyzję tę trzeba było podjąć w krótkim czasie, a czy coś z tego wyniknie nie 
wiadomo,  gdyż zaiteresowanie gmin pozyskaniem tego rodzaju  środków jest duże. Na zapytanie 
dlaczego tylko jedna wieś Długie ujęta jest w tym wniosku,  Wójt odpowiedział, że wniosek ten 
dotyczył tylko i wyłącznie jednej miejscowości. Do 15 czerwca br. należało podjąć  decyzję o 
przystąpieniu do realizacji „Programu” , do końca lipca br.  trzeba przedłożyć całość dokumentacji,  
natomiast we wrześniu nastąpi rozstrzygnięcie tego wniosku. 
Odnośnie sprawy rozbudowy oczyszczalni ścieków w Zarszynie Wójt odpowiedział, że dosłownie 
pond pół roku poświęcił na załatwianie sprawy w zakresie pozyskania środków na tę inwestycję. 
Zgłoszony został wniosek do Programu ZZPOR. Nie ma jeszcze ostatecznej decyzji , że środki te 
otrzymamy. Ogłoszony został już przetarg na tę inwestycję.  Następnie Wójt wyjaśnił, że skoro 
nadal nie wiadomo czy pozyskamy dodatkowe środki  pozabudzetowe na rozbudowę oczyszczalni 
ścieków podjął decyzję o zaciągnięciu pożyczki na ten cel.Wójt poinformował również , że złożony 
został wspólny wniosek  z Gminami  Rymanów i Komańcza do Ministrstwa Ochrony Środowiska 
na realizację inwestycji związanej z ochroną wód w  latach 2008-2011, gdzie ujęte zostały w nim  
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nasze inwestycje w zakresie  dokończenia budowy wodociągu, kanalizacji i rozbudowy 
oczyszczalni ścieków w Zarszynie. Wójt wyjaśnił także , iż na rozpoczęte w tym roku  inwestycje 
można będzie ubiegać się o pozyskanie środków  pozabudżetowych, dodając przy tym , że już tym 
roku musi zostać  rozpoczęta inwestycja rozbudowy oczyszcalni ścieków w Zarszynie gdyż nie ma 
już  możliwości przyłączenia sieci kanalizacyjnej  wykonywanej obecnie w Nowosielcach. To 
wszystko coWójt przedstawił to jest odpowiedzią  na wszelkiego rodzaju zagrożenia związane z 
rozbudową oczyszczalni ścieków, mówiąc , że  mogą być przypadki  iż już nie można będzie 
realizować nowych wielkich inwestycji. 
W sprawie budowy szatni sportowej w Pielni Wójt odpowiedział, że zadanie to jest wpisane do 
realizacji w budżecie gminy. Realizacja tej inwestycji jest rozpoczęta,  wybudowany obiekt jest                     
w stanie zamkniętym , a pozostałe środki na jego ukończenie być może znajdą się w budżecie 
gminy.  
 
- Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że ta uchwała budżetowa i wyjaśnienia Wójta  łączy ze 
sobą  dwa projekty uchwał w sprawie zaciągnięcia pożyczki na zadanie „Rozbudowa oczyszczalni 
ścieków w Zarszynie”  w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz 
przyjęcie Planu Rozwoju Miejscowości Długie. 
 
Wobec braku innych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał 
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007r. Uchwała ta podjęta 
została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało  11 radnych , 1 radny przeciw ,                           
3 wstrzymało się od głosu. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 9. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie uchwalenia „ Strategii rozwiązywania problemów społecznych w Gminie 
Zarszyn”  
 
Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwały powiedział między innymi, że 
uchwalenie tej Strategii pozwoli zidentyfikować występujące w naszej gminie problemy społeczne, 
a przedewszystkim pozwoli ubiegać się o pozyskanie dodatkowych środków finansowych na 
realizację zadań zawartych w tej strategii, jak również jest to  jeden  z obowiązujących 
dokumentów.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków poinformował, że projekt „Strategii rozwiązywania problemów społecznych w Gminie 
Zarszyn”  był przedmiotem analizy pracy  Komisji.  
W trakcie tego posiedzenia członkowie Komisji wnioskowali o uzupełnienie  na str. 66 zapisu 
następującej treści :  
- w zdaniu „ Do imprez kulturalnych organizowanych cyklicznie należą” 
1. Gminne zawody sportowo-pożarnicze, 
2. Przegląd dorobku ochotniczych straży pożarnych 
 
- w zdaniu „ Na terenie Gminy Zarszyn działają organizację pozarządowe” 
1. Fundacja Klub Inwencji Kulturalnych i Społecznych Młodzieży w Odrzechowej. 
Przewodniczący Komisji oznajmił, iż  Komisja pozytywnie zaopiniowała pozostałe treści 
zapisu”Strategii”  wnioskując o jej przyjęcie.  
 
- Radny Ryszard Stączek oznajmił, że będzie głosował za uchwaleniem „Strategii” pod warunkiem 
bardziej  precezyjnego określenia niektórych zapisów , a mianowicie : 
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na str. 42  - „młyn gospodaczy” powinno być budynek młyna gospodarczego  
        „ zlewnia mleka” jest kilka zlewni mleka na terenie gminy 
na str. 89   - ograniczony dostęp do rehabilitacji 
na str. 100 - uruchomienie gabinetu rehabilitacyjnego 
na st. 101 – winno być organizacja cyklicznych imprez 
Radny poprosił o uszczegółowienie w/w zapisów. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny wnioskował uzupełnienie na str. 66  zapisu 
następującej treści  : 
- w zdaniu „ Na terenie gminy działają organizacje pozarządowe” 
1. Stowarzyszenie Społeczno – Kulturalne Sołtysów Gminy Zarszyn, 
2. Stowarzyszenie Społeczno – Kulturalne Kobiet Gminy Zarszyn 
3. Stowarzyszenie Edukacyjno – Kulturalne przy Gimnazjum w Długiem 
na str. 67 – wiersz 1i 2 – słowa „Rewir Dzielnicowych” zastąpić słowem Posterunek Policji                         
 
- Sołtys Wiesław Józefczyk zwrócił uwagę na to,  aby ten opracowany dokument „Strategia 
rozwiązywania problemów społecznych w Gminie Zarszyn” nie był tylko dokumentem do 
pokazania ale zawarte w nim zadania były rzetelnie realizowane przez władze samorządowe, 
GOPS.  Stwierdzając jednocześnie , że tego typu „Strategii” nie da się obecnie wykonać bez 
pomocy organizacji pozarządowych. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, że do tego opracowanego 
dokumentu „ Stategii” na realizację zawartych w niej zadań potrzebne są  jeszcze środki finansowe, 
które trzeba będzie pozyskiwać z zewnątrz , gdyż własnych nie mamy. 
 
Wobec braku innych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał 
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Strategii rozwiązywania problemów  
społecznych w Gminie Zarszyn”  wraz z zgłoszonymi poprawkami. Uchwała podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
  
Ad. 10. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Zarszyn. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział między innymi , 
że do sprzedaży w drodze przetargu przeznaczono nieruchomość zabudowaną o pow. 0.03 ha 
położoną w Zarszynie/ spadek po rodzinie Foltasz /. Budynek mieszkalny drewniany znajdujący sie 
na przedmiotowej działce, jest w bardzo złym stanie technicznym. Nieruchomość ta z uwagi na 
brak dodjazdu może być zagospodarowana tylko przez właścicieli nieruchomości przyległych. 
Jednocześnie Wójt zaznaczył,  iż uważa  za zasadną sprzedaż przedmiotowej nieruchomości na 
rzecz właściciela działek sąsiednich w przetargu ograniczonym.  
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, iż członkowie Komisji wyrazili zgodę na  sprzedaż omawianej działki. 
 
Wobec braku innych głosów w dyskusji Przdwodniczący Rady Gminy Pan janusz Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w drodze przetargu 
zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zarszyn. Uchwała ta podjęta została  
jednomyślnie. W głosowaniu udział bralo 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 11. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad  projektem  
uchwały w sprawie zakupu na własność Gminy Zarszyn nieruchomości gruntowej, położonej w 
Zarszynie.  
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział między innymi, 
że mieszkanka Zarszyna właścicielka działki o pow. 0,06 ha położonej w Zarszynie wyszła z 
propozycją odsprzedaży działki na rzecz Gminy Zarszyn za cenę 3.600 zł. Proponowana do zakupu 
działka przylega bezpośrednio do działki będącej własnością gminy o pow. 0,23 ha i przyczyniłaby 
się do poprawienia warunków jej zagospodarowania. Obecnie działka ta ma szer. ok. 12 m,  a po 
połączeniu z zakupioną działką miałaby szer. ok. 20 m i mogłaby być wykorzystana na cele 
budowlane, plac zabaw itp. W Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania 
Przestrzennego Gminy Zarszyn przedmiotowe działki przeznaczone są pod budownictwo 
wielofunkcyjne mieszkalno – usługowe istniejące i potencjalne. Rada Sołecka w Zarszynie 
pozytywnie zaopiniowała w dniu 14.05. 2007 r sprawę zakupu tej działki. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
poinformowała , że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały 
tym samym wyrażając zgodę na zakup w/w działki. 
 
- Wobec braku innych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał 
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zakupu na własność Gminy Zarszyn nieruchomości 
gruntowej położonej w Zarszynie. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 
brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 10 minutową przerwę.  
 

 
Ad. 12.  Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył 
dyskusję nad sprawozdaniem z realizacji zadań inwestycyjnych ujętych w wieloletnim programie 
inwestycyjnym Gminy Zarszyn na lata 2007 – 2009 r.  
Informacja ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
W dyskusji głos zabrali  
Na wstępie Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Mieniem Gminy Pan Eugeniusz Mazur 
przedstawił dodatkową  informację z dotychczas wykonanych prac i poniesionych kosztów na 
prowadzonej inwestycji pn. „Budowa szatni sportowej w Pielni”. 
Informacja ta stanowi załącznik do protokołu.  
  
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk oznajmił iż poprosił Pana Mazura o przygotowanie informacj w/w 
zakresie , tak  aby wszyscy mieli jasność i zapoznali się z obecnym stanem prac przy tej budowie. 
W toku dalszej wypowiedzi radny nakreślił plan dalszych prac potrzebnych do wykonania jeszcze 
w tym roku tak by przynajmniej zagospodarować parter tego budynku i jednocześnie kolejny raz 
poprosił o zwiększenie w budżecie gminy środków na tę inwestycję. 
  
- Kierownik Referatu Pan Eugeniusz Mazur powiedział, że na dalszy etap prac konieczne jest 
przeprowadzenie procedury przetargowej. 
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- Skarbnik Gminy Pani Tersa Pawłowska wyjaśniła, jeżeli decydujemy się na dalszą realizację 
budowy szatni w Pielni to należy zaciągnąć kredyt na całość tej  inwestycji  , a nie finansować jej 
etapami. 
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zapytał Wójta, czy istnieje  możliwość pozyskania dodatkowych 
środków finansowych w 2007 r poza przyznaną  w budżecie gminy kwotą 20 tys zł na budowę 
szatni w Pielni 
 
- Wójt odpowiedział radnemu Ołowiańczykowi , że w budżecie Gminy na 2007 r na tę inwestycję 
wpisana jest kwota 20 tyś zł i trudno jest składać jakiekolwiek deklaracje kiedy będzie więcej ,  
gdyż tego dkładnie na dzień  dzisiejszy nie wie.  
 
- Radna Alfreda Gierad zapytała Kierownika Referatu Inwestycji dlaczego  rozbudowa  Szkoły 
Podstawowej w Odrzechowej  jest  zadaniem  przed przetargiem i stwierdzając jednocześnie, że 
przetarg na tę inwestycję  zawsze odbywa się  późną jesienią. 
 
- Kierownik Referatu  Inwestycji na wstępie poinformował o dotychczas poniesionych kosztach na 
rozbudowę Szkoły Podstawowej w Odrzechowej dodając,  iż na ukończenie tej inwestycji potrzeba 
jeszcze ok.  550 tys zł. Natomiast zadanie to jest przed przetargniem,  gdyż cały czas czekamy na 
dofinansowanie tej inwestycji, bowiem  zarezerwowana w budżecie kwota 150 tys zł pod kredyt  
jest zbyt mała , aby można było ogłaszać przetarg.  
 
Wójt Gminy wyjaśnił dodatkowo, że  cały czas czyni starania w Urzędzie Marszałkowskim                              
o uzyskanie dofinansowania tej inwestycji, dodając przy tym, żę inwestycja ta jest wieloletnim 
zadaniem,  nie tylko naszym ale i Marszałka Województwa. Ponadto poinformował, że w  tym roku 
z puli Ministerstwa  przyznanej dla Marszałka już środków nie będzie i trzeba czekać aż ruszą 
programy unijne.  
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny oznajmił, iż Rada Gminy przyjęła informacje 
z realizacji zadań inwestycyjnych ujętych w wieloletnim programie.  
 
Ad. 13. W dalszej kolejności przystąpiono do realizacji dodatkowych punktów zgłoszonych do 
porządku obrad. Jako pierwszy  dotyczył projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały                          
Nr VI/36/2007 Rady Gminy Zarszyn z dnia 20 kwietnia 2007r w sprawie uchwalenia Regulaminu 
określającego wysokośc stawek  i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia 
zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania  wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość nagród ze specjalnego funduszu 
nagród i inne świadczenia wynikające ze stosunku pracy nauczycieli szkół prowadzonych przez 
Gminę Zarszyn.  
 
- Z upoważnienia  Wójta Gminy Kierownik Referatu Oświaty Kultury Zdrowia  Pani Bugumiła 
Betkowska poinformowała, że Wojewoda Podkarpacki pismem z dnia 29.05. 2007 r zasygnalizował 
zastrzeżenia do uchwały Rady Gminy podjętej na sesji w dniu 20 kwietnia br. zwracając uwagę , że  
§ 9 ust. 3 jest sprzeczny z §10 rozporządzenia MENiS w sprawie wysokości minimalnych stawek 
wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, ogólnych warunków przyznawania dodatków do 
wynagrodzenia zasadniczego oraz wynagrodzenia za pracę w dniu wolnym od pracy.                       
Obecny projekt uchwały tę poprawkę nanosi. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
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Tomków poinformował, że Komisja analizowała projekt przemiotowej uchwały i pozytywnie go 
zaopiniowała. 
 
Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały                  
Nr VI/36/2007 Rady Gminy Zarszyn z dnia 20 kwietnia 2007r w sprawie uchwalenia Regulaminu 
określającego wysokośc stawek  i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia 
zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania  wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość nagród ze specjalnego funduszu 
nagród i inne świadczenia wynikające ze stosunku pracy nauczycieli szkół prowadzonych przez 
Gminę Zarszyn. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych                   
/ nieobecny radny Niemiec/. Uchwała  stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 14. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki  w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska                           
i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, że Komisja analizując projekt przedmiotowej uchwały pozytywnie go zaopiniowała. 
 
Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie. Uchwała podjęta została 
większością głosów. Za jej podjęciem głosowało 13 radnych , 1 radny wstrzymał się  od głosu.                    
W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.   
 
Ad. 15. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia”Planu 
Rozwoju Miejscowości Długie”.  
 
W dyskusji głos zabrali : 
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zaproponował, by zamiast przeprowadzać remont zniszczonej 
szatni sportowej w Długiem , może lepiej byłoby wybudować nową. 
 
- Wójt odpowiedział, jeżeliby  pojawiła  się propozycja budowy szatni w Długiem to załatwianie 
dokumentacji przeciągnęło by się w czasie. Natomiast do końca lipca br. należy złożyć już 
kompletny wniosek  o pozyskanie środków finansowych z Programu SPO, dodając jeżeli ten 
złożony  wniosek otrzyma akceptację  to wówczas za otrzymane środki przeprowadzony zostanie                 
w głównej mierze remont płyty boiska sportowego oraz szatni sportowej. 
 
Wobec braku innych  głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał 
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Rozwoju Miejscowości Długie. 
Uchwała podjęta  została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało 12 radnych , 2 radnych 
wstrzymało się od głosu W głosowaniu udział bralo 14 radnych. . Uchwała ta stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Ad. 16. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali :  
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- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny przedstawił procedurę zgłaszania ławników 
sądowych mówiąc, że w terminie do 30 czerwca br. uprawnione podmioty zgłaszają radom gmin 
kandydatów na ławników i jednocześnie poprosił radnych i sołtysów o rozpropagowanie tej 
informacji wsród społeczeństwa. Następnie odczytał pismo Przezesa Sądu Okręgowego w Krośnie 
o liczbie ławników do orzekania w Sądzie Rejonowym w Sanoku i Sądu Rejonowego w Sanoku  - 
Wydział Pracy. 
 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zapoznał z treścą  pisma przesłanego od 
Wojewody Podkarpackiego dotyczące analizy uchwały z dnia 20 kwietnia br. w sprawie 
wyznaczenia miejsc wydobywania żwiru w granicach powszechnego korzystania z rzeki Wisłok w 
miejscowości Odrzechowa. 
 
- W kwestii przedmiotowego pisma wyjaśnień udzieliła radca prawy Pani Agata Kustra Frączek.  
 
- Kolejne pismo , które odczytał Przewodniczący Rady Gminy dotyczyło  uszczegółowienia 
opracowania ekofizjograficznego jako załącznika do uchwały podjętej w dniu 22 lutego br. w 
sprawie przystąpienia do sprządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla 
terenów położonych w miejscowości Odrzechowa. W piśmie tym Wojewoda Podkarpacki zwraca 
uwagę,  iż powyższe opracowanie jest za mało szczegółowe w zakresie informacji na temat 
występujących w granicach obszaru będącego przedmiotem opracowania zasobów przyrodniczych 
w tym siedlisk przyrodniczych. 
 
- Radny Ryszard Stączek oznajmił, iż po raz kolejny wnioskuje o zabezpieczenie środków                            
i wybudowanie obok Szkoły Podstawowej w Jaćmierzu boiska sportowego, prosząc jednocześnie  
radnych i sołtysów o poparcie  jego wniosku. Jednocześnie radny zaznaczył , że na terenie trzech 
jaćmierskich sołectw nie ma żadnego boiska sportowego , gdzie można by było rozgrywać mecze 
sportowe oraz urządzać  imprezy kulturalne.  
 
- Radna Krystyna Trygar zabrała głos w następująch sprawach : 
- Na wstępie odniosła się do otrzymanej z Powiatowego Zarządu Dróg odpowiedzi na złożoną 
interpelację w sprawie przeprowadzenia remontu drogi powiatowej  Zarszyn  - Odrzechowa w 
miejscowości Posada Zarszyńska. Przeprowadzenie tego remontu wymagało  udrożenienie 
kanalizacji deszczowej , remontu drewnianego mostu, nawierzchni  jezdni i chodników . Radna 
zaznaczyła, iż zaniepokojona jest tą odpowiedzią  z której można wnioskować  cytując „ że powiat 
remonty te sukcesywnie przeprowadza , a mieszkańcy nadal niszczą”. Następnie radna stwierdziła , 
jeżeli remont ten byłby raz dobrze  wykonany ,  to wtedy by to się to wszystko dłużej trzymało. 
- Radna wnioskowała o usunięcie  rozwalającej się wiaty przy spichlerzu w Posadzie Zarszyńskiej. 
- Zapytała także co będzie robione na  zakupionej działce wraz z  budynkiem byłego  magazynu 
materiałów budowlanych  w tej miejscowości, gdyż obecnie rosną  tam jedynie same chwasty. 
- Poprosiła o kolejną  interwencję w Polskim Związku Wędkarskim w Krośnie w sprawie 
niezwłocznego wykoszenia porośniętej  trawy , chwastów z działek stawów w Posadzie 
Zarszyńskiej. 
- Radna wnioskowała o ustawienie na placu zabaw koszy na śmieci.  
 
- Radny Adam Malik poprosił o wystosowanie do Agencji Nieruchomości Rolnych Gosp. Adm. 
Handlowe w Szczawnem pisma ponaglającego w sprawie niezwłocznego usunięcia zachwaszczenia 
z działek na tzw. zakręcie z Zarszyna w kierunku Jaćmierza. 
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-Radna Maria Węgrzyn zabrała głos w sprawie dot.  sprzedaży budynku Domu Nauczyciela w 
Długiem przedstawiając kilka propozycji. Mówiąc , że sprawa ta ponownienie znalazła 
odzwierciedlenie na ostatnim zebraniu wiejskim, gdzie wszyscy mieszkancy sprzeciwili się tej 
sprzedaży przygotowując do Wójta i Rady protest w tej sprawie.   Radna  zaznaczyła również, że 
być może mieszkańcy wyrazili  by zgodę  pod warunkiem, że uzyskane pieniądze  z tej sprzedaży 
zostały by przeznaczone wyłącznie dla potrzeb tej wsi. Radna oznajmiła także  iż jest propozycja 
przejęcia tego budynku „na rzecz Sołectwa”,  wówczas mieszkańcy wspólnymi siłami dokonali by 
jego wyremontowania przeznaczając np. dla  potrzeb biblioteki, przedszkola lub świetlicy dla 
młodzieży. 
 
- Radny Janusz Małek potwierdził, że pod protestem  sprzedaży budynku Domu Nauczyciela w 
Długiem podpisało się ponad  200 mieszkańców. Następnie radny zapytał jaka będzie cena 
sprzedaży tego budynku, jeżeli koszt jego remontu wynosi ok. 215 tyś zł. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finnasów Pani Krytyna Trygar 
poinformowała, że na ostatnim posiedzeniu  Komisja  zajmowała się  propozycją sprzedaży 
omawianego budynku. W trakcie dyskusji ustalono, że skoro wartość księgowa tego budynku jest 
niska, wnioskowano do Wójta o zlecenie wykonania jego wyceny i wówczas ewentualnie 
zastanowić się nad tą sprzedażą.  
 
- Pan  Wiesław Józefczyk Sołtys i Prezes Zarządu Fundacji ”Pomóżmy sobie sami” w swojej 
wypowiedzi podkreślił jak ważną rolę będą miały organizacje porządowe działające w sferze 
kultury i społecznej , a  które wymagać będą  wsparcia, mając  na myśli wspólną pracę w kierunku 
w pozyskiwaniu funduszy ze środków zewnętrznych. Pan Józefczyk wskazał jednocześnie  na 
problem braku w  sołectwach środków finansowych potrzebnych jako wkład własny przy 
składanym wniosku o dotacje. Zachęcał władze gminne do współpracy i wspólnego składania 
projektów mówiąc, iż inne gminy wspólnie realizują ok. 30 projektów. Różne inicjatywy są 
podejmowane w tym zakresie, nie można traktować , „że organizacje jedynie wyciagają ręce do 
gminy o pieniądze”. Pan Józefczyk podkreślił, iż nawoływał do powołania ogólnogminnego 
stowarzyszenia na rzecz rozwoju gminy i  nikt się do tej pory nie zgłosił. W pojawiającym się 
Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich  w działaniu Odnowa Wsi można będzie pozyskać ok. 
500 tys zł na odnowę zabytków i tutaj będzie potrzebny wkład własny. Pan Józefczyk zaznaczył, że 
ubolewa nad złośliwymi uwagami pod adresem „Fundacji”, i poprosił o merytoryczną rozmowę w 
tej sprawie. W dalszej wypowiedzi stwierdził, iż sołtysi mają problemy z realizacją  drobnych zadań 
i zaproponował przyznanie sołectwom chociaż drobnych kwot do samodzielnego dysponowania. 
 
- Sołtys wsi Zarszyn Franciszek Gajewski zwrócił uwagę na jego zdaniem gorszące  i bezzasadne  
rozdawnictwo darów dla bezrobotnych i biednych mieszkańców gminy podkreślając jednocześnie,  
że obecnie jak ktoś bardzo chce pracować to tę prace na pewno znajdzie.   
 
Ad. 17. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili : 
 
- Na wstępie Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na  interepelację zgłoszoną przez  radną  Alfredę 
Gierad mówiąc między innymi , że właściciel ma prawo dysponowania majątkiem zgodnie z 
przepisami prawa i tak  się stara postępować. Natomiast do  podejmowanych wcześniej uchwał o 
sprzedaży mienia gminy nie było żadnych zastrzeżeń ze strony organu nadzorczego , a  Rada 
Gminy może  się zgodzić na tę sprzedaż  lub nie. W kwestii tych sprzedaży zawsze staramy sie  
uzyskać opinię mieszkańców danej miejscowości . Wojt wyjaśnił także,  iż obecny nasz majątek nie 
przyciąga nagminnie inwestorów , a trzymanie na siłę dewastujących się obiektów nie ma sensu. 
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Jednocześnie dodał, iż  nie ma żadnych inicjatyw społecznych zagospodarowania  istniejącego 
mienia  gminnego, oprócz  pretensji na zebraniach wiejskich., a wszystkie dotychczas zbywane 
obiekty odbywały się za zgodą Rady Gminy w oparciu o opinię sołectwa. Niektóre obiekty wpisane 
są do rejestru zabytków wymagają uzgodnień z konserwatorem zabytków i posiadania  dużych 
nakładów finansowych ze strony inwestora. Następnie Wójt powiedział, że cały czas jest otwarty na 
propozycje zagospodarowania mienia gminnego  jak i  pozyskiwanie inwestorów, natomiast w tej 
kwestii bezczynność do niczego dobrego nie doprowadzi.  Na zakończenie tej wypowiedzi Wójt 
zapytał radną , czy ta odpowiedź ją  satysfakcjonuje, czy oczekuje jej  na piśmie. 
 
- Radna Alfreda Gierad odpowiedziała, że wypowiedź Wójta przyjmuje i dziękuje za wyjaśnienie.  
 
-  Następnie  Wójt  poinformował, że ponad 1700 osób  dotychczas nie  wymieniło dowodów 
osobistych i zaapelował by do końca 2007 r wszyscy mieszkańcy gminy dopełnili tego obowiązku 
jak również poinformował, że na terenie całej gminy powywieszane są plakaty z tą informacją. 
 
 Wójt udzielił odpowiedzi na następujące wnioski i zapytania : 
 
- Radnemu Ryszardowi Stączkowi w sprawie budowy boisk sportowych Wójt odpowiedział, że 
został opracowany projekt na budowę boiska sportowego w Jaćmierzu lecz obecnie dofinansowanie 
można otrzymać  jedynie na budowę boisk sportowych z sztuczna trawą . Dodając ,że być może 
pojawią się także programy w zakresie dofinansowania budowy boisk z trawą naturalną,  to wtedy 
ponownie ten wniosek zostanie złożony. 
 
Na zgłoszone wnioski radnej Krystyny  Trygar - w sprawie przeprowadzenia remontu  mostu na 
drodze powiatowej w Posadzie Zarszyńskiej Wójt odpowiedział, że nadal wysyłane będą monity do 
Powiatowego Zarządu Dróg z prośbą   o poprawę stanu techniczego tego drewnianego mostu. 
 
-  Na zgłoszoną prośbę w sprawie usunięcia bądż remontu wiaty przy spichlerzu w Posadzie 
Zarszyńskiej Wójt odpowiedział, że Kierownik  Referatu Budownictwa oceni stan techniczny tej 
wiaty. 
 
- W sprawie uporządkowania terenu przy zakupionym dawnym budynku materiałów budowlanych 
w Posadzie Zarszyńskiej Wójt odpowiedział, że zobowiąże właściciela posesji do jej wykoszenia. 
 
- W sprawie zgłaszania brakujących koszy na śmieci przy placu zabaw dla dzieci i kortach 
tenisowych w Posadzie Zarszyńskiej Wójt odpowiedział, że zobowiąże  Kierownika ZGK do ich 
ustawienia. 
 
- Radnemu Adamowi Malikowi Wójt odpowiedział, że wysłane zostanie pismo do Agencji 
Nieruchomości Rolnych właściciela gruntu  na tzw. zakręcie  przy drodze Zarszyn-  Jaćmierza o jej 
uporządkowanie. 
 
- Radnym  Marii Węgrzyn i Januszowi Małkowi w sprawie propozycji sprzedaży budynku domu 
nauczyciela w Długiem Wójt odpowiedział, że temat ten jest rozważany już po raz kolejny i trudno 
znaleźć właściwe wyjście. Z jednej strony mieszkają tam lokatorzy, który opłacają czynsz i chcą 
mieć odpowiednie warunki mieszkaniowe, natomiast  w budżecie gminy brak jest środków na 
wyremontowanie tego niszczejącego budynku. Mieszkańcy nie zgadzają się na tę  sprzedaż. Nadal 
nie wiadomo jakie w tej sytuacji podjąć najlepsze działania. Na propozycję przejęcie tego budynku 
„przez Sołectwo” Wójt odpowiedział, że można go ewentualnie przejąć,  ale razem z lokatorami. 
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- Wójt Gminy odniósł się do wypowiedzi Pana Wiesława Józefczyka  mówiąc, że współpracujemy 
z organizacjami pozarządowymi , których na terenie gminy nie ma zbyt wiele. Jest również problem 
zasobów ludzkich dodając , że będzie zadowolony jeśli będzie większe  zaangażowanie ludzi w tę 
działalność.  Wójt  dodał jednocześnie , że  zawsze chętnie będzie służył pomocą, a obecnie 
postawienie  na organizacje pozarządowe jest dużą szansą. Poprosił o wskazanie kto i na jakich 
warunkach  mógłby współpracował dodając przy tym, że jest to napewno  społeczna niewdzięczna 
praca. Nastepnie Pan Wójt powiedział, że te Programy które ruszą w latach 2007 – 2013 dają duże 
możliwości pozyskania dodatkowych środków  i zaproponował zrobić spotkanie wszystkich 
działających na terenie gminy  organizacji i przygotować  dobry wniosek. 
Następnie Wójt poinformował, że najprawdopodobniej jest już przygotowany projekt ustawy                   
o Funduszu  Sołeckim, gdzie są propozycje odpisu na ten „Fundusz” środków finansowych                         
z różnych podatków i  być może wówczas poszczególne sołectwa będą  posiadały  środki własne. 
 
- Sołtysowi Franciszkowi Gajewskiemu  Wójt  wyjaśnił , że  pomoc społeczna jak  i materialna 
udzielana jest zgodnie z przepisami prawa zdaje sobie sprawę , że to może budzić  pewne obiekcje 
potencjalnych mieszkańców , ale tak jest. Natomiast jeżeli chodzi o sprawę likwidacji bezrobocia 
na terenie gminy Wójt wyjaśnił, że na  sporzadzoną  listę 87 bezrobotnych jedynie 20 udało się 
zangażaować do prac społeczno-użytecznych. 
 
Ad. 18. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  podziękował 
wszystkim  zebranym za aktywny  udział w obradach i ogłosił siódmą sesję Rady Gminy Zarszyn           
w bieżącej kadencji za zamkniętą. 
 
 
Protokołowała :  
Renata Cebula 
                                                                                                                                                                                                                                


